
ستاد مرکزی اربعین: 

زائران قبل از ۱۶ شهریور به کشور بازگردند

 ستاد مرکزی اربعین حسینی )ع( در اطلاعیه شماره ۲۲ 
از زائران  و شرکت کنندگان در راهپیمایی جهانی اربعین 
خواست تا قبل از روز اربعین )۱۶ شهریور( به کشور بازگردند. 
متن اطلاعیه ستاد مرکزی اربعین حسینی )ع( به شرح ذیل 
است: به اطلاع تمامی زائران عزیز و گرانقدر شرکت کننده در 
راهپیمایی جهانی اربعین حسینی )ع( می رساند، با توجه به 
نزدیک شدن به روز اربعین توجه به نکات ذیل حائز اهمیت 
است: با توجه به کثرت زائران در حال برگشت، پویش نذر 
سفر از سوی عزیزانی که با خودرو شخصی به مرز ها عزیمت 
نموده بودند، مورد توجه قرار دهید. قبل از شروع به رانندگی 
حتما نسبت به استراحت کافی و رعایت قوانین راهنمایی و 
رانندگی اقدام نمایید. تا قبل از اربعین به کشور بازگردید. 
مدت ماندگاری و زمان حضور در عتبات عالیات و به خصوص 
شهر کربلا را کاهش دهید. در صورت داشتن بلیت هوایی 
پرواز برگشت، حداقل ۵ ساعت قبل از پرواز در فرودگاه 

باشید. 

   ۱۷ درصد افزایش زائر در مقایسه با ادوار گذشته
رئیس ستاد مرکزی اربعین اعلام کرد: تاکنون ۳ میلیون 
و ۶۴۶ هزار و ۲۶۲ زائر برای زیارت عتبات عالیات از مرزهای 
کشور خارج شدند و تا ساعت ۲۴ شنبه یک میلیون و ۶۰۸ 
هزار و ۵۹۸ زائر وارد کشور شدند. »سیدمجید میراحمدی« 
درباره آخرین آمار مربوط به زائران اربعین گفت: تاکنون 
۱۷ درصد افزایش زائر در مقایسه با ادوار گذشته داشتیم 
که رقم قابل توجهی است. رئیس ستاد مرکزی اربعین با 
بیان اینکه تاکنون ۳ میلیون و ۶۴۶ هزار و ۲۶۲ زائر برای 
زیارت عتبات عالیات از مرزهای کشور خارج و تا ساعت 
۲۴ دیشب یک میلیون و ۶۰۸ هزار و ۵۹۸ زائر وارد کشور 
شدند، افزود: تا این لحظه نسبت به سال گذشته ۱۹ درصد 
افزایش ورود زائر به کشور داشتیم که بیانگر این است میزان 
ماندگاری زائران در عراق کمتر شده و تعداد زیای از این 
عزیزان زودتر به زیارت رفته و برگشته اند. میراحمدی با 
اشاره به اقدامات دولت برای تأمین نیازهای زائران برای 
حضور پرشور در حماسه اربعین حسینی خاطرنشان کرد: 
در اربعین امسال برخلاف سال های قبل که با ازدحام 
جمعیت و مشکلاتی در مرزها و حوزه حمل و نقل شاهد 
بودیم، با وجود افزایش ۱۷ درصدی عبور زائران از مرزها، 
برای ورودشان به عراق مشکلات گذشته را نداشتیم. رئیس 
ستاد مرکزی اربعین در پاسخ به سؤالی درباره اقدامات انجام 
شده برای افزایش رضایتمندی زائران بیان داشت: یکی از 
دلایل مهم در این زمینه، سرمایه گذاری جدی زیرساخت ها 
از سوی دولت است و مسیرهای زمینی ایران نظیر جاده 
ایلام به مرز مهران و مسیر مواصلاتی اهواز به مرز شلمچه 
به دلیل چهار بانده شدن منجر به کاهش شدید حجم 
ترافیک شده است. میراحمدی افزود: این اقدام برجسته 
دولت در حوزه زیرساخت های عمرانی در تسهیل عبور و 
مرور جاده ای در ایام اربعین نقش به سزایی دارد و سطح 
ترافیک  بالای ۲۰ ساعت در روز در سال های گذشته را به 
حدود ۲۰ دقیقه رسانده است. وی دومین اقدام انجام شده 
را افزایش مبادی ورود و خروج عنوان کرد و گفت: مبادی 
ورودی کشورمان و طرف عراقی که در سال های گذشته 
با ازدحام جمعیت با کُندی تردد مواجه شده بود، امسال 
با وجود افزایش حجم جمعیت، به  دلیل افزایش درب های 
ورودی در مرزها که با همراهی و همکاری دولت عراق 
انجام شده، شاهد هیچ گونه ازدحام و فشارهای سنگین 
نبودیم. میراحمدی برای نمونه در این زمینه به افزایش 
درب های خروجی در مرز مهران از دو درب به پنج درب 
اشاره کرد و آن را اقدامی استثنائی برای تسهیل عبور زائران 
اربعین حسینی دانست. رئیس ستاد مرکزی اربعین از طرح 
»امام سجاد )ع(« به عنوان اقدام مؤثر بعدی در افزایش آمار 
زائران و رضایتمندی از خدمات ارائه شده یاد کرد و ادامه 
داد: در این طرح با طرف عراقی توافق هایی شکل گرفته که 
بار اصلی زحمت اجرای آنها با فراجا بود تا سرعت خروج 
زائران چند برابر شود. وقتی زائر ما در کمتر از یک دقیقه از 
مرز خارج می شود، به نوبه خود تحول بزرگی در این زمینه 
ایجاد شده است. وی اقدام بعدی را ساماندهی ساختاری 
فرماندهی و مدیریت میدانی تسهیل زیارت عنوان کرد و 
گفت: استانداران به عنوان فرمانده هر استان موظف شده اند 
تا با انجام اقداماتی آشفتگی مدیریتی را ساماندهی کنند 
و این ابتکار عملی بود که با طرف عراقی و قراردادهای 
 مشترک اربعینی صورت گرفت که بسیار مؤثر واقع شد.

   همکاری در سطح عالی دولتمردان عراق
میراحمدی همکاری در سطح عالی دولتمردان عراق را از 
نکات برجسته در برگزاری مراسم اربعین امسال برشمرد و 
تصریح کرد: دولت عراق همراهی کاملی برای رفع کاستی ها 
در زمینه های مختلف از جمله حمل و نقل زائران داشت و 
آنها از تمام ظرفیت های کشورشان برای میزبانی از زائران 
استفاده کردند و هماهنگی های لازم در سطح بسیار عالی با 
ایران شکل گرفته است. معاون امنیتی و انتظامی وزیر کشور 
در عین حال با اشاره به احتمال کمبود وسایل حمل و نقل 
در اوج بازگشت زائران به دلیل ازدحام جمعیت در روزهای 
منتهی به اربعین حسینی خاطرنشان کرد: یکی از دلایلی که 
از زائران عزیز خواستیم تا از خودروهای شخصی استفاده 
کنند، این بود که حدود ۲۰ درصد از این ظرفیت برای 
جبران کمبود وسایل نقیله لحاظ شود که کمک بزرگی در 
رفع این مشکل است. میراحمدی اعتماد زائران به خادمان 
ستاد اربعین و همکاری و همراهی در کاهش مشکلات 
را از ویژگی های اربعین امسال عنوان کرد و اظهار داشت: 
شکر خدا زائران به آنچه ستاد اربعین به آنها توصیه داشته 
عمل کرده اند که امیدواریم در روزهای پایانی هم به خوبی 
مدیریت شود که تا این لحظه اربعین به یادماندنی رقم 

خورده است.

آرمان ملی – مطهره شفیعی: در حالی که انتقادها از 
اخراج استادان دانشگاه ادامه دارد، رئیس دانشگاه تهران،  اخراج 
برخی از آنان را با برچسب مشکلات اخلاقی توجیه کرد و گفت 
به اشتباه در رسانه ها گفته می شود که به خاطر مسائل سیاسی 

اخراج شده اند.
اما این اظهارات نه تنها برای افکارعمومی قانع کننده نیست، 
بلکه شخصیت های سیاسی نیز درباره روند به وجود آمده، هشدار 
می دهند. از جمله حسن روحانی رئیس جمهور پیشین که در 
واکنش به اخراج اساتید از دانشگاه، گفت: ما باید حرمت دانشگاه 
و اساتید را حفظ کنیم. شکستن حرمت دانشگاه و اساتیدی 
که برخی از آنها اساتید به نام و فرهیخته هستند و جداشدن 
از دانشگاه برای دانشجویان، علم و کشور خسارت است. حسن 
روحانی افزود: امیدواریم مسئولان تدبیری به خرج بدهند و 
این موج را متوقف کنند. وی در پاسخ به این سوال که آیا اخراج 
اساتید دامنه مهاجرت ها را هم گسترش می دهد؟ گفت: بله؛ 

باعث گسترش مهاجرت می شود.

   انگ جدید به اساتید
اخیرا برخی از اساتید سرشناس از دانشگاه اخراج شدند که 
سبب انتقادات زیادی شده و می شود. سخنگوی وزارت علوم 
چندی پیش تاکید کرد که ۳۸ استاد برکنار شده، زیرمجموعه 
وزارت علوم هستند و درباره چرایی اخراج آنها توضیح داد: »۳ 
نفر از آنان بازنشسته هستند و بازنشسته شدن کارمندان دولت 
امری جاری و متداول است. ۳ نفر دیگر از این اساتید پرونده 
قضائی خارج از وزارت علوم دارند. ۵ نفر از این اساتید اکنون 
عضو هیأت علمی هستند و به دروغ این ها را اخراجی نامیده اند. 
مورد دیگر این است که یک نفر از این لیست موردنظر بدون 
اجازه دانشگاه، از کشور خارج شده است و باز نگشته است. از این 
لیست ۳۸ نفر ۷ نفر اصلا هیات  علمی نبودند. ۳ نفر از این اساتید 
که اسم آنها نیز آمده است در هیأت انتظامی اعضای هیأت 
علمی به دلایل مختلف پرونده دارند و هیچ حکمی برای آن ها 
هنوز صادر نشده است. تعداد ۷ نفر از این افراد نیز یا رکود علمی 
داشتند یا پایه های سالیانه خود را دریافت نکرده اند یا این که 
درخواست برای تمدید سنوات پیمانی نداشتند. ۷ نفر دیگر 
از این لیست در اغتشاشات اخیر کنشگری مجرمانه داشتند. 
۲ نفر از این اساتید به دلیل تخلفاتی که داشته اند توسط مراجع 
ذیصلاح رد صلاحیت شدند. تعداد محدودی درواقع داشتیم 
که مربوط به اغتشاشات سال گذشته بود یا به مدت یک یا دو 
نیمسال معلق شدند و یک تعداد هم که بحث رکود علمی آنها 
مطرح بوده  است.« بنابراین فعلا تنها می توان به دلایل وزارت 
علوم برای کنارگذاشتن اساتید استناد کرد که شامل حکم 
قضائی یا بازنشستگی آنهاست. اما برخی از مسئولان دانشگاهی 
به مواردی اشاره دارند که زیرسوال بردن حرمت دانشگاه و 

اساتید است مانند رئیس دانشگاه تهران که ادعاهایی را مطرح 
کرده است.

 
   اتهام اساتید کنار رفته

سیدمحمد مقیمی رئیس دانشگاه تهران مدعی شده است: 
»دانشگاه برای رسیدگی به اختلافات بین ذی نفعان دانشگاه، 
سازوکارهای رسمی و مستقلی دارد و قطع ارتباط با یک عضو 
رسمی هیات علمی به این سادگی نیست که به سلیقه شخص یا 
اشخاصی بستگی داشته باشد، بلکه مراجع متعدد قانونی درون 
و برون دانشگاهی وجود دارند که فارغ از سلیقه شخصی به موارد 
اتهامی رسیدگی قانونی می کنند. در خصوص همکاری و ارتباط 
با اساتید حق التدریس نیز گروه های آموزشی در هر ترم به 
تناسب نیاز و عملکرد فرد متقاضی تصمیم گیری می کنند و اگر 
گروه تصمیم بگیرد که در آن ترم به خدمات استاد حق التدریس 
نیاز ندارد، آنگاه ادعای فرد متقاضی مبنی بر اخراجش از 
دانشگاه بسیار مضحک خواهد بود. من کاملا مطلع هستم که 
از ادامه همکاری برخی از این افراد به علت مشکلات اخلاقی 
و داشتن شاکی ممانعت به عمل آمده است، ولی در رسانه ها 
مدعی می شوند که قطع همکاری آنها به علت مسائل سیاسی 

بوده است.«

    هشدار نماینده مجلس درباره آسیب دیدن برند 
شریف با کارهای اشتباه

موج اخراج اساتید دانشگاه در روزهای اخیر، حواشی 

حذف برخی از رشته ها، تغییر ظرفیت پذیرش برخی از 
رشته ها و… به اعتقاد برخی، نشان از اجرای خالص سازی 
در سطح کشور دارد. در این خصوص شیوا قاسمی پور دبیر 
اول کمیسیون آموزش مجلس گفت: چنین اتفاق هایی باعث 
تاسف است. ما سرمایه اجتماعی را نمی توانیم به همین 
راحتی فدای یکسری مداخلات سیاسی و اتفاقات دیگر کنیم. 
وی تصریح کرد: در خصوص ورود دو مجری صداوسیما به 
دانشگاه شریف به عنوان استاد در این مورد نگران هستم 
چون دانشگاه شریف یکی از برندهای دانشگاهی ایران است 
و نمی توانیم این برند را با این کارهای اشتباهی که انجام 

می دهیم، از این دانشگاه بگیریم.

ریاست  به صندلی  احمدی نژادی ها  بازگشت     
دانشگاه ها؟

موج جدید اخراج استادان دانشگاه در حالی به راه افتاده 
که برخی یاران احمدی نژاد بر کرسی ریاست دانشگاه تکیه 
می زنند. از جمله علیرضا رهایی که ۲۹ مرداد به حکم وزیر 
علوم سرپرست دانشگاه امیرکبیر شد و زمزمه های ریاستش بر 
این دانشگاه شنیده می شود. او در دولت احمدی نژاد هم رئیس 
دانشگاه امیر کبیر بود و عملکردش سبب انتقاد بخش هایی 
از دانشجویان شدو بیش از ۱۱۰۰ نفر از دانشجویان دانشگاه 
امیرکبیر )پلی تکنیک( در نامه ای به وزیر علوم وقت، خواستار 
برکناری او شدند. درنهایت سیداحمد معتمدی بر کرسی 

ریاست این دانشگاه نشست. 
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برچسب جدید به برخی استادان اخراجی؟

به علت مشکل اخلاقی و داشتن شاکی برکنار شدند
   احمدی نژادی ها بی سروصدا رئیس می شوند

آرمان ملی – یاسمین طالقانی: »گسترش آزادی های 
مشروع یکی از مطالبات مهم رهبر انقلاب از قوه قضائیه 
است. احصا، تبیین و تحقق این آزادی ها به ویژه در عرصه های 
اجتماعی، شرایط متفاوتی را در جامعه رقم خواهد زد. دولت 
و مجلس نیز در این خصوص وظیفه  ای خطیر بر عهده دارند.« 
این جملات از سوی مهدی فضائلی عضو دفتر مقام معظم 
رهبری به صورت توئیت منتشر شد و واکنش هایی داشت. 
این نخستین بار نیست که مقام معظم رهبری بر لزوم ایجاد 
آزادی های مشروع در جامعه تاکید فرمودند. پیش از این هم 
بارها این موضوع را مهم تلقی نموده و درباره آن اظهاراتی 
داشتند. ایشان در ۲ شهریور ۱۴۰۲ تصریح فرمودند: »یکی از 
وظایف قوّه  قضائیّه تأمین آزادی های مشروع است. خیلی دقیق 
نوشته اند؛ آزادی مطلق نیست، آزادی مشروع. آزادی مشروع 
همان است که شرع اجازه می دهد. قانون اساسی این است. 
در ذیل حکم شرع، آزادی های مردم باید تأمین بشود. خب، 
دستگاه های قدرت به طور طبیعی در یک مواردی دچار معارضه 
می شوند؛ چه کسی باید در این زمینه به داد مردم برسد؟ قوه  
قضائیه؛ یعنی یکی از کارهای مهم قوه  قضائیه همین است.« 
مقام معظم رهبری در تیرماه سالجاری نیز به این موضوع 
اشاره داشتند: »یکی از وظائف قوه  قضائیه تأمین آزادی های 
مشروع است. در ذیل حکم شرع، آزادی های مردم باید تأمین 
بشود. دستگاههای قدرت به طور طبیعی در یک مواردی دچار 
معارضه می شوند. چه کسی باید به داد مردم برسد در این 

زمینه؟ قوه ی قضائیه و...«

    برخی هر جا که حرف خودشان است از آقا خرج 
می کنند

مسعود پزشکیان درباره  توئیت اخیر عضو دفتر رهبری 

مبنی بر خبر تاکید رهبری بر گسترش آزادی های مشروع 
اجتماعی گفت: »این یک توئیت است؛ اگر خود مقام معظم 
رهبری یک چنین درخواستی کرده باشد بالاخره باید به یک 
طریقی به مجلس برسد ولی این مجلس با آن دیدگاهی که 
دارد بعید است بتواند بستری را فراهم کند که آزادی های 
مشروع را باز کند.« مسعود پزشکیان به انصاف نیوز توضیح 
داد: بالاخره این نمایندگان همان آدم هایی هستند که سعی 
می کنند این محدوده را تنگ تر و تنگ تر کنند. حالا اگر از 
اینها درخواست شود که بازش کنند، باید صبر کرد و دید که 
چطوری می خواهند چنین کاری کنند؛ حداقل کمی سخت 
است که بتوانند. وزیر دولت خاتمی آزادی های مشروع از نگاه 
خود را اینگونه معنا کرد: »همین محدوده قانون اساسی در 
رابطه با حقوق شهروندی، آزادی اعتراض، عدم دستگیری 
آدم ها بیش از ۲۴ ساعت، داشتن وکیل، و… اگر همین قوانین 
را اجرا کنند، تصور می کنم خود به خود همه  اینها اجرا می شود 
و لازم نیست چیز جدیدی بیاورند. خارج از قانون که قرار نیست 
کاری کنند. پزشکیان درباره  چشم انداز چنین سیاستی بیان 
داشت: بستگی به نوع رفتار نهادها و گروه هایی دارد که مجری 
آن باشند. تا اجرا نکنند، حرف است. اگر این سیاست از طرف 
مقام معظم رهبری باشد و اجرا نکنند که خیلی جای اما و اگر 
خواهند داشت؛ برخی هر جا که حرف خودشان است از آقا 
خرج می کنند اما هر جا که نظر آنها نباشد آن دستور و منویات 

ایشان را هم نادیده می گیرند.

    قابل قبول نیست عده ای خودسرانه اقداماتی 
برخلاف منویات رهبری انجام دهند

در سال ۹۶ که مقام معظم رهبری بر تامین حقوق و 
آزادی های مشروع تاکید کردند، فرهاد تجری که در آن برهه 

نماینده مجلس بود، به »ایسنا« گفت: »آیین دادرسی کیفری 
جدید که در چند سال گذشته و با هماهنگی قوه قضائیه به 
تصویب رسید نیز بسیاری از این آزادی ها و حقوق شهروندی 
را در بر دارد؛ حقوق متهم، نحوه بازجویی، نحوه نگرانی، 
سیستم های الکترونیکی و نظارت و پایش پرونده ها همه در 
جهت تامین حقوق و آزادی های مشروع افراد است. همین 
نظارت ها حق ملاقات ها و حق مرخصی زندانیان مباحثی 
است که  شأن و کرامت انسانی را مدنظر دارد و یکی از وظایف و 
رسالت های قوه قضائیه است که به آن توجه شده اما با توجه به 
تاکیدات رهبری انتظار است توجه مضاعفی به این امر صورت 
گیرد و سیستم قضائی به عنوان مدافع حقوق مردم به میدان 
بیاید. تجری افزود: قوه قضائیه از سویی در بحث آزادی های 
فردی و حقوق مردم به صورت مستقیم به عنوان عامل و از 
سوی دیگر به صورت غیرمستقیم به عنوان ناظر می تواند 
تاثیرگذار باشد. دستگاه قضائی باید در مراجعات به محاکم از 
نظر رعایت انصاف و عدالت و نگاه منصفانه و بی طرفانه به افراد 
هم در مقام عمل و هم نظارت قوه قضائیه باید حقوق و آزادی 
مشروع مردم را محترم بشمارد. در همان سال بهروز نعمتی که 
سخنگوی هیات رئیس مجلس بود، اظهارکرد: اینکه عده ای 
خودسرانه اقداماتی برخلاف قانون و منویات رهبری انجام 
دهند، قابل قبول نیست و وظیفه قوه قضائیه برخورد با این افراد 
است. وی ادامه داد: نظام ما نظامی بر پایه مردم سالاری دینی 
است که همه مردم با هر گرایشی می توانند دیدگاه هایشان را 
آزادانه بیان کنند. اینکه وزارت کشور و دستگاه های مرتبط 
مجوز برگزاری همایشی را صادر کنند بدان معناست که 
افراد می توانند آن همایش را برگزار کرده و در چارچوب آن 
سخنانشان را مطرح کنند و این همان پیاده سازی آزادی در 

کشور است. 

مطالبه مقام معظم رهبری از رئیس قوه قضائیه: 

گسترش آزادی های مشروع
      پزشکیان: نمایندگان مجلس سعی در تنگ  کردن محدوده آزادی مشروع دارند نه گسترش آن

انتشار اسامی شاسی  بلندبگیران 
مجلس یازدهم؟

 شهریار حیدری: من نگرفتم 
کذب است

روز گذشته خبری مبنی برانتشار لیست 
نمایندگان دریافت کننده خودرو در کانال های 
تلگرامی منتشر شد. در میان اسامی نمایندگانی 
که این رسانه ها مدعی شدند خودرو دریافت 
کردند، نام »شهریار حیدری« نیز به چشم 
می خورد. در واکنش به این خبر، شهریار 
حیدری، نماینده مردم قصرشیرین در مجلس 
شورای اسلامی ضمن تکذیب خبر مذکور 
گفت: بنده خودروی شاسی بلند دریافت نکردم 
و چنین خبری صحت ندارد. او با تأکید بر 
اینکه منتشرکنندگان خبر اسامی نمایندگان 
دریافت کننده خودروی شاسی بلند به دنبال 
فشار رسانه ای هستند، افزود: بعضا برخی به دنبال 
فشار رسانه ای هستند، عده ای به دنبال شانتاژ 
کردن هستند و هر روز یک مساله را مطرح 
می کنند. حیدری در پاسخ به اینکه مجلس 
تصمیم دارد چه زمانی اسامی نمایندگان 
دریافت  کننده خودروهای شاسی بلند را اعلام 
کند، تصریح کرد: جلسات مجلس شروع شود 
از هفته آینده اسامی نمایندگان دریافت کننده 

خودروهای شاسی بلند اعلام می شود.
    ماجرا چه بود؟

 چندی پیش احمد علیرضابیگی، نماینده 
مجلس و عضو کمیسیون شورا های مجلس در 
نطقی به دریافت خودروهای شاسی بلند توسط 
نمایندگان مجلس پرداخت. این صحبت ها 
با واکنش های بسیار تند و تیزی از سوی 
نمایندگان روبه رو شد. رئیس مجلس در واکنش 
به این موضوع عنوان کرد که پیگیر ماجراست 
و آن را شفاف سازی خواهد کرد. از سوی دیگر 
رسانه های مختلفی لیستی از نام نمایندگانی را 
که شاسی بلند دریافت کرده اند منتشر کردند 
که البته با تکذیب بیشتر نمایندگان مواجه 
شد. موضوع دریافت خودروهای شاسی بلند 
نمایندگان از سوی نهادهای قضائی پیگیری شد و 
به دلیل شکایت نمایندگان از احمد علیرضابیگی، 
این نماینده مجلس به مراجع قضائی خوانده 
شد. پیگیری رسانه ها هم از افراد مختلف نتایج 
متفاوتی به دنبال داشت. عده ای موضوع را تکذیب 
و عده دیگری به شدت آن تایید می کردند. پرونده 
خودروهای رانتی  نمایندگان مجلس، کنش ها و 

واکنش های بسیاری داشت.
    اعطای خودرو بدون قرعه کشی

حجت الاسلام حسن درویشیان ، بازپرس 
ویژه رئیس جمهوری روز ۱۲ اردیبهشت درباره  
آخرین اخبار پیگیری  پرونده  واگذاری رانتی 
 خودرو به نمایندگان مجلس در گفت وگو با 
»ایرنا« گفت: با کارسازی یکی از مسئولان 
وقت مجلس نسبت به واگذاری بیش از یکصد 
خودرو به قیمت کارخانه و بدون قرعه کشی به 
تعدادی از نمایندگان اقدام شده است. ابوالفضل 
ابوترابی نماینده نجف آباد اصفهان هم روز ۱۸ 
اردیبهشت در مورد تکذیب خبر واگذاری خودرو 
به نمایندگان توسط هیات رئیسه و هیات نظارت 
بر نمایندگان، بیان داشت: اسامی نمایندگانی 
که خودرو دریافت کرده اند دست خود هیات 
رئیسه و هیات نظارت است. عضو کمیسیون 
امور داخلی و شوراها افزود: اینکه هیات رئیسه 
رد کرد درست نیست چراکه این خودرو که 
رانت است به نمایندگان داده شده است. او ادامه 
داد: ۵۷ نماینده که برخی از آنها خودرو را برای 
خودشان نگرفته اند و برخی برای اقوام، دوستان 
و آشنایان گرفته اند. برخی برای امامان جمعه 
یا فرماندارشان گرفته اند و از این جهت این 
نمایندگان بی گناه هستند. در واقع امام جمعه 
گفته من ماشین ندارم و برای وی گرفته است 
البته پنج نماینده هم  به نام خودشان خودرو 
گرفته اند. حسین جلالی، نماینده رفسنجان هم 
روز ۱۹ اردیبهشت با تایید خبر گفته بود: رئیس 
مجلس نه تنها از ماجرای واگذاری خودروهای 
شاسی بلند به نمایندگان با خبر بود، بلکه خودش 

با نحوه واگذاری ها موافقت کرده است.
    ادعای دوباره افشاگر خودروهای 

اهدایی
در چند وقت اخیر تب ماجرای پر سروصدای 
نمایندگان  توسط  شاسی بلندها  دریافت 
مجلس فروکش کرده بود. تا اینکه دوباره احمد 
علیرضابیگی دوباره بر موضوع خودروهای 
رانتی  نمایندگان تاکید و عنوان کرد که ۳۰۰ 
دستگاه شاسی بلند به روش متقلبانه و خارج از 
ضوابط به نمایندگان و کارکنان مجلس شورای 
اسلامی داده شده است. احمد علیرضابیگی 
درباره جنجال شاسی بلندها در مجلس گفت: 
موضوع این است که نماینده مجلس در معرض 
یک توطئه ای قرار گرفته و معاون مجلس به او 
زنگ زده و گفته که برای شما این ماشین ها را 
در نظر گرفتیم و شرط شان این است که باید به 
اسم داماد، عروس، شوفر و رئیس دفترتان باشد. 
وی ادامه داد: این کار در یک فرآیند مجرمانه 
اتفاق افتاده یعنی یک شرکتی به نام »رادین 
مبین غرب« با »بهمن موتور« قرارداد امضا 
کرده که ارکان این شرکت دو دختر هستند که 
در کوهدشت لرستان در حال چوپانی هستند. 
در این شرکت یکی مدیرعامل و دیگری رئیس 
هیات مدیره است و با یک سرمایه ثبتی صد هزار 
تومانی این شرکت را تاسیس کردند که بعدا 
معلوم شد این دو دختر اصلا روحشان هم از این 
قضیه خبر ندارد، اما از کارت ملی این ها استفاده 
شده است. نماینده مردم تبریز، اسکو و آذرشهر 
در مجلس بیان کرد: این ها با شرکت بهمن موتور 
قرارداد سیصد دستگاه شاسی بلند امضا کردند. 

اصلاحات صاحب 
تشکیلات است

اصلاح طلبان از ویژگی های خاصی برخوردارند. اسماعیل 
گرامی مقدم عضو حزب اعتمادملی گفت: ویژگی اصلاح طلب 
این است که صاحب تشکیلات است یعنی در شهرستان ها 
و استان ها تشکیلات دارد و هم اینکه دارای هویت  است 
امام،  حضرت  اندیشه های  از  نشأت گرفته  هویتش  و 
آزادی خواهی و بسیاری از دگراندیشانی است که در ابتدای 
انقلاب پایه گذار انقلاب بودند؛ بنابراین با همین هویت خودش 
را حفظ کرده و موثر است. اگر مشکلاتی رخ نمی داد، حتما 
شاهد ریزش نبودیم و اگر اینها در قدرت قرار می گرفتند حتما 
بخش هایی از مشکلاتِ روی زمین افتاده  مردم را حل وفصل 
می کردند و نارضایتی ها را هم کنترل می کردند، اما متاسفانه 
آن جریان اقلیتی که در انتهای جریان اصولگرایی قرار دارد 

معتقد هستند نبودن اصلاح طلبان وضعیت خوبی است.

روایت انصاری 
از دیدار با 2 

مقام مهم 

»خالص سازان« نه فقط در فضای سیاست که در اقتصاد، 
فرهنگ و دانشگاه نیز فعال هستند و این روزها دیگر فقط 
علی لاریجانی نیست که از خطر این افراد سخن می گوید. 
از چپ و راست نسبت به خطر این طیف از تندروها هشدار 
می دهند. مجید انصاری فعال سیاسی اصلاح طلب به رایزنی 
خود با 2 مقام مهم نظام پیرامون اخراج اساتید اشاره کرد و 
گفت: »من با دو نفر از مسئولان عالیرتبه و مهم کشور که 
نمی خواهم اسم شان را ببرم راجع به همین مساله صحبت 
کردم و گفتم احساس خطر می کنم، دیدم هر دو بزرگوار با 
اینکه در منصب عالی و جای حساس هستند هر دو می گفتند 
بله حرف شما درست است و این کار غلط و نادرست است و ما 
هم مخالفیم و هرچه تلاش کرده ایم جلوی این کار را بگیریم 

نتوانسته ایم.«


